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Zápis z 55. jednání Antibyrokratické komise MZe 
konaného dne 19. 6. 2013 

 

Přítomni: Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr Krogman, Ing. Vít Šimon, Ph. D., Ing. Jaroslav Vojtěch, 

Ing. Petr Mareš, Ing. Petra Škopová,MBA, Ing. Zdeněk Perlinger, Radomír Hanačík, Lubomír 

Burkoň, Ivan Jüptner, Daniela Augustinová 

Omluveni: Ing. Jaroslav Šebek, Mgr. Milena Řeháková, Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu 

Nepřítomni: Ing. Tomáš Kreutzer 

                                                                                                                        

1.     Úvod 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 55. jednání ABK. 

 

2.     Kontrola zápisu z 54. jednání ABK 

Zápis z 54. jednání ABK byl schválen bez připomínek.                                                                           

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•   p. Augustinová- podnět č.70 restrukturalizace vinic: podnět ve sledování                                                                                                                             

úkol:  Mgr. Řeháková ve sledování, v případě změn informovat 

•   Ing. Stehlík- řešení biopásů- pokračuje se v jednáních s Ing. Landou                                                

úkol:  trvá, sledovat 

•   Mgr. Řeháková, Mgr. Havlíček- podněty č.59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná 

administrativa: předchozí trvá (viz zápis z 54. jednání)                                                                                                                                   

úkol:  trvá, Ing. Stehlík, Mgr. Havlíček, Mgr. Řeháková uskutečnit jednání se zástupci CS, 

podat informace na příštím jednání  

•  Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.283 hromadné podání MAS k nečinnosti ŘO PRV vůči 

MAS ve věci hodnocení MAS 2011 + podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : předchozí 

trvá                                                                                                                                                         

úkol:  trvá, p. Hanačík projedná řešení s 1. NM Správního úseku, podat informaci na příštím 

jednání  
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•   jednání MŽP + ABK : 31. 5. 2013 proběhlo jednání zástupců ABK (Ing. Stehlík, Ing. Šebek)  
a MŽP, projednány podněty: 
 
 podnět č.281 Zákon 167/2008 o ekologické újmě :                                                                 

Ze strany MŽP vstřícný přístup (při hodnocení zem. podniků), nastavení podmínek se 
projedná na dalším jednání se zástupci MŽP.  
úkol:  (společný pro všechny 3 podněty) trvá, uskutečnit následné jednání, Ing. Stehlík 
informovat na příštím jednání 
úkol 2:  havarijní plány -  trvá, Ing. Perlinger podat informace na příštím jednání  
 
 podnět č.302  Umisťování jednoduchých zemědělských staveb ve volné krajině:  

MŽP netrvá na tom, aby se provádělo celé stavební řízení (MMR). Výhledově se uskuteční 
jednání zástupců ABK, MŽP a MMR s cílem najít vhodné řešení, aby se tyto stavby větší 
výměry než v současné době zákon umožňuje, mohly realizovat bez nutnosti stavebního 
řízení.  

 
 podnět č.333 Změna Nitrátové směrnice: 

Zástupci MŽP obeznámeni s návrhem ABK (přepočet N na celý podnik), bude se následně 
projednávat. 
 

•   Ochranná pásma vodních zdrojů – (dle zápisu z 53. jednání) 
Proběhla schůzka 1 NM Ing. Žáka s NM Ing. Tesařem. MŽP připraví pro jednání s MZe 
podklady, jak postupovat v rámci OPVZ z hlediska reklamace, nového zařazení atd. 
úkol:  trvá, Ing. Stehlík informovat na příštím jednání 
 
 

•   jednání ČÚZK + SPÚ + ABK : Ing. Stehlík, Ing. Šebek (dle zápisu z 51. jednání) 
 
 umožnění převádět v KN ornou půdu na TTP a zpět bez nutnosti vyjádření jakéhokoliv 

úřadu-  projednat zařazení do novely katastrálního zákona                                                                                                                                                     
úkol:  trvá,  Ing. Šebek ověřit a podat informace na příštím jednání 
 
 

•   p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace 

projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe: nadále v řešení (viz. zápis z 53. 
jednání). ABK byla obeznámena s návrhem ze strany MZe o předání podnětu do PK, 
stěžovatel bude informován (zajistí p. Hanačík) a dle jeho vyjádření se bude dále postupovat.                                                                                             
úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání    
             

•   Ing. Škopová, Ing. Šebek, Ing. Perlinger- podnět č.292 Prodej ze dvora u produkce 

rostlinného původu : informoval Ing. Perlinger- na MZe (VŘ MUDr. Šedivá) již projednáno, 

doručen jeden návrh změny (zpracování přebytků ovoce formou marmelád atd).                 

úkol:  trvá, Ing. Perlinger projedná návrh se zástupci Potravinářské komory ČR, informovat na 

příštím jednání  
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•   úkol z jednání: Komora veterinárních lékařů ČR - problematika zaměstnávání veterinárního 

lékaře (veterinář zaměstnanec vs. veterinář OSVČ): p. Augustinová- dopis KVL se žádostí o 

stanovisko odeslán, Ing. Stehlík- do konce června proběhne schůzka se zástupci KVL                                                         

úkol: trvá, informovat na příštím jednání    

 Pracovní skupina pro antimikrobika- žádosti o zařazení člena ABK do PS bylo vyhověno 

(Ing. Šimon), první pracovní jednání se uskuteční 26. 6. 2013                                                  

•   Ing. Krogman, p. Augustinová- podnět č.304 Zlepšení fungování Registru zvířat na Portálu 

farmáře: zástupce ABK již obdržel přístup do testovací verze RZ a proběhla informativní 

schůzka ohledně jeho užívání se zástupcem IZR.                                                                                     

úkol:  trvá, informovat na příštím jednání   

•   úkol z jednání: Jednotný systém kategorizace VDJ v rámci resortu zemědělství (včetně 

ČSÚ): Ing. Stehlík- projednáno s NM RNDr. Machem, na zadání se pracuje, informovat na 

příštím jednání                                                 

•   p. Hanačík- podnět č.315 MAS-SZIF, podnět č.317 Nejasnosti Pravidel pro op. IV PRV – 

DPH: předchozí trvá (viz. zápis 54)                                                                                                         

úkol:  trvá, uskutečnit jednání ve složení Ing. Stehlík, p. Hanačík, Mgr. Havlíček + další 

zástupce SZIFu a dořešit daný problém, informovat na příštím jednání                                                                             

•   Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět č.320 Prodej ze dvora (skopové a kozí maso): projednáno 

s NM Ing. Žákem (souhlasné stanovisko)                                                                                                                                       

úkol:  trvá, Ing. Stehlík předložit na PM, informovat na příštím jednání                                                                                      

•   Ing. Stehlík, Mgr. Řeháková- podnět č.325 Odborná způsobilost, školení vs. dosažené 

odborné vzdělání: úkol: trvá, čeká se případná odezva JUDr. Teličky 

•   p. Hanačík- podnět č.330 Žádost o posouzení výkladu PRV, Opatření IV.2.1.:  pokračuje se 

v řešení ve spolupráci s Mgr. Havlíčkem                                                                                                                                                                                                                                

úkol:  trvá, p. Hanačík podá informace na příštím jednání 

•   Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět č.332 POR – zrušení I. stupně : projednat dané s NM RNDr. 

Machem a SRS                                                                                                                                                      

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání 

•   Ing. Perlinger- podnět č.336 Agentura LPIS-informovanost: VO CPR Ing. Tobolka zaslal 

stanovisko s návrhem opatření. Dle zhodnocení dostupných informací ABK odešle VO CPR 

žádost o zpracování návrhu komunikace prostřednictvím LPIS mezi AOPK a SZIF při ukládání 

specifických managementů formou Souhlasného vyjádření orgánu ochrany přírody tak, aby 

došlo k eliminaci nadbytečné administrativní zátěže jelikož AOPK má přístup do LPIS.         
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úkol:  p. Augustinová odeslat VO CPR Ing. Tobolkovi žádost a zároveň informovat autora 

podnětu, podat informace na příštím jednání 

•   Ing. Stehlík, Ing. Škopová, p. Jüptner- podnět č.339 BOZP + PO: 17. 6. 2013 proběhla 

schůzka se zástupcem MPSV p. Dvořákem (odd. bezpečnosti práce). Problematika BOZP je 

zajišťována více resorty (PO→ MV, ochrana zdraví→ MZ, doprava→ MD), MPSV navrhuje ABK 

(obecně v rámci malých podniků) najít v předpisech BOZP ty paragrafy, u kterých by bylo 

možné dané podmínky „zmírnit“, navrhnout možnost řešení a odeslat MPSV k projednání. 

K povinnosti vyplývající ze zákona č. 435/2004 Sb. o zaměstnanosti (§132 a §136 )- odeslat 

dopis se žádostí o stanovisko přímo řediteli odboru služeb trhu práce JUDr. Vaňáskovi.                                                                           

úkol:  p. Augustinová připravit a odeslat dopis JUDr. Vaňáskovi, p. Jüptner- „výběr“ výše 

zmíněných paragrafů k projednání s MPSV, informovat na příštím jednání  

•   Ing. Stehlík. Ing.  Krogman-podnět č.341 AZV Vyškov - Agenda Evidence, Portál farmář, 

Portál eAGRI: Z vyjádření SZIF - neoprávněné užívání PB jiným uživatelem je primárně 

soukromoprávní problém mezi dvěma uživateli. Na úrovni dotací lze řešit pouze tak, že 

žadatel ohlásí SZIF mimořádnou okolnost, aby se vyhnul sankcím. Na úrovni LPIS, pokud 

dochází ke snížení výměry uživatelova PB, musí podat námitky proti tomuto snížení výměry a 

bude to pak řešeno rozkladovou (námitkovou) komisí.                                                                                                                                        

úkol:  trvá, z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podnět ponechán do příštího jednání 

•   Mgr. Havlíček-  podnět č.342 Odvolání vůči porušení podmínky odběr vzorků půdy a plodů: 

předchozí trvá, dle sdělení SZIF projednáno s předsedou Ovocnářské unie Ing. Ludvíkem    

úkol:  trvá, z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podnět ponechán do příštího jednání  

•   Ing. Šebek, Ing. Stehlík- podnět č.344 Vyúčtování dotací- vrácení přeplatku podpory:      

úkol:  trvá, Ing. Stehlík- otevřít na PM k projednání návrh, zda by bylo možné, aby přeplatky v 

rámci vyúčtování dotací do výše 100 kč nebyly právně vymahatelné.                                            

POZN.- Ing. Stehlík jednat v rámci SPÚ 

•   Mgr. Havlíček-  podnět č.345 Navrácení a užívání „vlastních“ pozemků: Z vyjádření SZIF - 

nutno řešit postupem podle zákona o zemědělství, tzn. vlastník musí podat ohlášení změny 

uživatele a v řízení musí být prokázáno, že stávajícímu uživateli zapsanému v LPIS nesvědčí 

právní důvod užívání PB. Pokud vlastník s rozhodnutím nesouhlasí, pak nutno podat námitky 

k rozkladové (námitkové) komisi.                                                                                                               

úkol:  trvá, z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podnět ponechán do příštího jednání  

•   Ing. Stehlík- podnět č.351 Chovatelé koní plemene klusák: doručeno stanovisko  ŘO 

živočišních komodit Ing. Hojera.                                                                                                           

Podnět je závažného a rozsáhlého charakteru (mimo kompetence ABK), z toho důvodu jej 

předseda ABK projedná přímo s vedením MZe (+ příslušným odborem MZe) a bude 

požadovat konkrétní výstup, jak se bude tento problém ohledně chovu klusáckých koní a 
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jejich účasti na zkouškách výkonnosti (klusáckých dostihů) následně řešit.                                                                                                                         

úkol:  Ing. Stehlík- projednat a předat podnět na PM, informovat na příštím jednání 

•   Ing. Stehlík- podnět č.352 Čl. 68-prodej mléka do mlékárny: zjednodušit systém při 

podávání, tj. možnost odeslat jednu souhrnnou tabulku z účetní evidence, nebo účetnictví 

místo všech faktur za mléko jednotlivě (resp. umožnit obě varianty).                                                                                                  

Provedení vyžaduje změnu v NV.                                                                                                            

úkol:  trvá,Ing. Stehlík projednat dané s VŘ Ing. Sekáčem, Mgr. Havlíček projednat na SZIFu, 

podat informace na příštím jednání 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

•   podnět č.353 SPÚ-změna metodiky: Ing. Krogman- podnět týkající se předkupního práva k 

převáděným (prodávaným) nemovitostem. Pokud si farmář směňuje pozemky se svým 

sousedem za účelem scelení hospodářství a SPÚ ČR u každého jednotlivého pozemku 

požaduje originál či ověřenou kopii výpisu z KN (požadavek vychází z platné metodiky SPÚ), 

jedná o nadbytečnou administrativní zátěž. SPÚ by měla stačit jednoznačná identifikace 

parcely, popřípadě vytištěná „Informace o parcele“ vyhotovená prostřednictvím „Nahlížení 

do KN“, kde je mj. informace o existenci Omezení vlastnického práva (předkupní právo, 

zástavní právo zákonné …).                                                                                                                         

úkol:  trvá, Ing. Stehlík projedná podněty týkající se SPÚ s ředitelem úřadu JUDr. Petrem 

Šťovíčkem Ph.D., podat informace na příštím jednání 

•   podnět č.354 Diskriminace a poškozování některých chovatelů klusáka uznaným 

chovatelským sdružením: Ing. Stehlík- sloučeno s podnětem č.351     

•   podnět č.355 PRV 2007 – 2013: Ing. Stehlík- podnět se žádostí o prodloužení lhůty pro 

podání žádosti o dotaci v 19. kole, ve všech opatřeních (min. o 14 dnů) z důvodu červnové 

povodňové situace v ČR.                                                                                                                          

úkol: Ing. Stehlík projedná na PM 

 

4.     Různé, diskuse 

Z  důvodu nepřítomnosti Mgr. Řehákové body ponechány do příštího jednání komise:                                                                                                                

•  Ing. Stehlík- zákon o snižování administrativní zátěže v zemědělství tzv. „Antibyro zákon“   

(podepsán Ing. Papežem, Zemědělský výbor) ještě nebyl projednán vládou ČR.                         

Mgr. Řeháková- ve sledování      

 



6 
 

                                                                                                            

•   Ing. Stehlík, Mgr. Řeháková- ve sledování:  

 Zákon o povinném značení lihu- (viz. zápis z 53. jednání) výše kauce dle objemu 

vyrobeného lihu.   

Mgr. Řeháková- vládní návrh zákona o povinném značení lihu je zařazen do II. čtení, v obecné 

rozpravě. Bude projednáván na červnové schůzi (10. 6 – 23. 6. 2013). 

 Vládní návrh zákona  o pohonných hmotách a čerpacích stanicích (sněmovní tisk 883) 

byl schválen ve III. čtení PSP dne 15. 5. 2013 ( 6/2013 - do Senátu) 

•  Mgr. Řeháková- pozměňovací návrhy k novele zákona č. 252/1997 Sb., o zemědělství 

(evidence včelstev) tč. v připomínkovém řízení ve znění, jak navrhovala ABK.  

 

5.     Závěr 

Příští jednání ABK se uskuteční 11. 9. 2013 od 9,00 hodin 

 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                                                  

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


